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Van de redactie 
 
Beste lezers, 
 
Voor u ligt de nieuwe Ploeg, al ruim 20 jaar het 
vertrouwde ledenblad van ZLTO Deurne. Een 
leuk blad om te lezen, zo horen wij vaak, met 
onderwerpen die je niet in andere bladen 
leest. Het had niet veel gescheeld of er was 
nooit een Ploeg verschenen. Toen ZLTO 
Deurne werd opgericht werd de Ploeg toch een beetje gezien als concurrent van 
de Nieuwe Oogst, en het werd de eerste redactie wel wat moeilijk gemaakt om 
met een blad te komen puur voor de afdeling Deurne.   
Die tijd ligt gelukkig ver achter ons en door de jaren heen zijn er vele edities op uw 
deurmat gevallen. Altijd met veel liefde en plezier gemaakt door redactieleden die 
elkaar in de loop der jaren opvolgden. 
Doordat het aantal ZLTO leden ook in de gemeente Deurne afneemt (er houden 
boeren op en er komen minder nieuwe bij) gaat de afdeling Deurne fuseren met 
de afdelingen uit Asten, Someren en Helmond-Mierlo. De Ploeg wil men graag 
behouden en ook de redactie wil graag doorgaan. Hoe een en ander wordt 
vormgegeven gaan we nog met alle betrokkenen bekijken.   
125 Jaar coöperatieve belangenbehartiging door ZLTO en haar voorgangers 
hebben we onlangs gevierd met een mooie avond in de Green Valley Estate 
(voormalig Hippisch Centrum). Een sfeerverslag leest u verderop in De Ploeg. Die 
avond is ook onze oud-voorzitter Henk Raaijmakers geridderd. Voor ons interview 
zijn we bij hem langs geweest. Ook zijn we in gesprek geweest met iemand die al 
heel lang lid is van ZLTO Deurne en iemand die nog relatief kort lid is. Er staan 
weer allerhande vaste rubrieken in ons blad.  Er staat weer een mooi boerengezin 
in en er is weer een nieuw raad het plaatje. 
Het is weer kersttijd. Door alle corona perikelen zal het ook dit jaar wel weer in 
kleinere kring moeten plaatsvinden. Probeer er toch een mooie tijd van te maken 
om samen met het gezin, familie en geliefden door te brengen. Verderop in ons 
blad vindt u misschien nog wel wat inspiratie voor een kerstmenu, en er is een 
mooie kerstgedachte op papier gezet door Antoinette van de Beek.  
 
Namens de redactie wens ik u Fijne Kerstdagen en een Voorspoedig Nieuwjaar, 

Dirk Hoogendoorn 
 

  Redactie 
   Carola van de Beek 
   Dirk Hoogendoorn 
   Karin Nelissen 
   Lins Keijzers 
   Marielle Zwakhoven 

  Advertenties en teksten 
  redactiedeploeg@gmail.com 
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Van de voorzitter 
 
Beste leden, 
 
Het is 1 december als ik dit schrijf en ik zit het landbouwdebat terug te luisteren 
over de begroting van LNV. Je wordt er niet vrolijk van hoe de verschillende 
partijen ieder op hun eigen stokpaardjes rijden. Twee dingen vallen op: het 
luisteren naar elkaar en proberen zich in elkaars situatie te verplaatsen valt niet 
mee. Ieder moet zelf maar de conclusie trekken wat we er als landbouw mee 
opschieten dat de politiek zich op deze manier manifesteert. 
 
Over politiek gesproken, volgend jaar komen de gemeenteraadsverkiezingen er 
weer aan. Als ZLTO zijn we bezig om in het kader van de nieuwe omgevingswet  
een eigen versie van de omgevingsvisie te schrijven voor Deurne. Met een klein 
groepje jonge ondernemers proberen naar de toekomst te kijken en die dingen 
benoemen die nodig zijn om, zoals dat dan zo netjes heet, perspectief te hebben 
en te houden voor de landbouw in Deurne. Deze bouwsteen willen we voor de 
verkiezingen samen met de andere ondernemersverenigingen in Deurne 
presenteren aan de Deurnese politiek. Indien je wilt bijdragen of suggesties hebt, 
laat je dan horen en bel of mail naar Yvon Manders of mij. 
 
Dat er zorgen zijn in de landbouw die met alleen maar een optimistische blik zullen 
verdwijnen is wel heel gemakkelijk gedacht. Om het uitdagingen te noemen doet 
niet recht aan de werkelijke zorgen die er zijn. Het zijn voor velen binnen de 
verschillende sectoren geen gemakkelijke tijden. Prijsvorming, continuïteit van 
het bedrijf, imago en niet te vergeten die vervelende corona om er maar een paar 
te noemen. Als ZLTO Deurne maar ook vanuit ZLTO Den Bosch doen we al het 
mogelijke om ieder daarbij te ondersteunen. Mocht u behoefte hebben aan een 
persoonlijk gesprek met wie ook, laat dit dan weten: alleen pratende mensen zijn 
te helpen. 
 
Maar gelukkig zijn er ook dit jaar weer leuke momenten geweest, waaronder ons 
125 jarig jubileumfeest met als toetje de koninklijke onderscheiding voor oud-
voorzitter Henk Raaijmakers. In deze ploeg een exclusief interview met hem. 
 
De redactie heeft weer alle moeite gedaan om er een mooie ploeg van te maken 
en zoals gewoonlijk is dat nu weer gelukt. Ik wil ze vanuit deze plaats hiervoor 
bedanken en ben blij dat zij volgend jaar de uitdaging mee willen aangaan om in 
de nieuwe afdeling deze Ploeg ook weer te realiseren.  
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Kerst is en blijft toch een tijd voor bezinning om samen met je dierbaren door te 
brengen. Als ZLTO Deurne hebben we dit jaar besloten om mee te doen aan de 
kerstgroet via DMG radio. Deze is te beluisteren vanaf 14 december tot 2 januari 
op DMG radio 106.2 
 
Misschien niet voor iedereen meer dat magische ogenblik van de geboorte van 
Jezus, maar voor vele nog wel dat nostalgische gevoel met een kerstboom, hopend 
op sneeuw met kerst om het perfect te maken. 
 
Namens het voltallige bestuur van ZLTO Deurne wens ik jullie een zalig kerstfeest 
en een gelukkig nieuwjaar toe. Zorg dat je gezond blijft en kijk naar elkaar om! 
 

Mario Berkers,  
Voorzitter ZLTO - Afdeling Deurne 

 

 

  



6 
 

Van de bestuurstafel  
 
Peelvenen 
Zoals jullie wellicht vernomen hebben in het nieuws zijn er 
tijdens werkzaamheden in het project Leegveld een aantal zaken uitgevoerd die 
niet opgenomen waren in het projectplan. Er zijn bijvoorbeeld een paar wieken 
met cultuurhistorische waarden dicht gegooid. Momenteel vindt er een 
onafhankelijk onderzoek plaats hoe dit heeft kunnen gebeuren. Er is toegezegd 
om de gemaakte fouten te herstellen. Ook hier wordt onderzocht hoe dit het 
beste gedaan kan worden.   
 
Participatieleidraad 
In de omgevingswet wordt onder een participatieve aanpak verstaan: ‘het in een 
voortijdig stadium betrekken van belanghebbende (burgers, bedrijven, 
maatschappelijke organisatie en bestuursorganen) bij het proces van de 
besluitvorming over een project of activiteit’. 
Deurne heeft hiervoor een participatieleidraad opgesteld. Deze is op 7 december 
in de commissie behandeld en op 14 december in de raadsvergadering. Hieronder 
een korte samenvatting van het voorstel: 
Als initiatiefnemer ben jij aan zet om het gesprek met inwoners en andere 
betrokkenen te voeren. Het participatieproces bestaat uit een aantal onderdelen. 
Bepaal het participatieniveau, opstellen van het participatieplan, uitvoeren van 
het participatieplan en opstellen van het participatieverslag. Het effect dat jouw 
plan heeft op de omgeving bepaalt het belang van participatie. Namelijk hoe meer 
mensen een effect ervaren van jouw plan, hoe belangrijker het is om al deze 
mensen te betrekken. Per initiatief wordt door de initiatiefnemer gekeken welk 
niveau het beste bij het initiatief past. Deurne kent vier participatieniveaus. 
Niveau 1 informeren, niveau 2 raadplegen, niveau 3 adviseren en niveau 4 co-
produceren.  
Je stelt een participatieplan op, voert dit uit en maakt een participatieverslag. In 
het participatieplan staat beschreven hoe je het participatieproces gaat inrichten.  
ZLTO heeft samen met ondernemend Deurne, Parkmanagement Peelland en het 
Centrummanagement een zienswijze op deze participatie leidraad ingediend.  
 
Pacht 
Onze voorzitter heeft onlangs een ingezonden brief gestuurd naar het weekblad 
voor Deurne betreffende het uitgeven van pachtgronden aan de hoogste bieder. 
Het verschil in denken en doen van de gemeente komt hier goed naar voren. Wij 
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horen graag als u deze gronden zou willen pachten met een tegenprestatie 
richting duurzaamheid. Bel hiervoor naar onze voorzitter Mario Berkers 06-
23784859 
 
ZLTO whatsapp groep 
We zijn deze app gestart om jullie in deze zware en onzekere tijd op een snelle 
manier van de juiste informatie te voorzien. De ervaring leert dat dit via een app 
sneller gaat dan via de mail. Dit is geen vervanging van de mail, dus deze dien je 
ook goed in de gaten te houden. Het bestuur is beheerder van de app. Alleen zij 
kunnen dan ook berichten plaatsen. Zit jij nog niet in deze appgroep, maar zou je 
dit wel willen stuur dan een berichtje naar Mario Berkers 06-23784859. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ziet u graag een onderwerp op de agenda van onze maandelijkse bestuursvergadering, 
meld dit dan via de mail zltodeurne@zlto.nl  of bel met één van onze bestuursleden.  
 
Is uw mailadres nog niet bekend bij ons of is dit onlangs gewijzigd, geeft dit dan aan ons 
door via zltodeurne@zlto.nl  
 

  



8 
 

Vakgroep Rundveehouderij  
 
 
Na maanden van prijsstijgingen in de kostprijs zien 
we nu gelukkig ook een flinke stijging van de 
garantieprijs van de melk. De zuivel noteringen laten de afgelopen weken stuk 
voor stuk plussen zien. Tot voor kort waren er geen signalen dat hier op de korte 
termijn verandering in komt, nu brengt de lockdown toch weer enige onzekerheid 
met zich mee. 
Friesland Campina maakte bekend dat de garantieprijs voor december met 2,74 
euro omhoog gaat naar 43,72 euro per 100 kilo melk. Ook andere melkverwerkers 
verhogen de melkprijs flink tot boven de 40 euro.  
Zuivelanalisten concluderen dat de situatie voor een belangrijk deel is toe te 
schrijven aan een krappe melkproductie. Niet alleen in Nederland, maar 
wereldwijd. De cumulatieve melkaanvoer in Nederland over de periode tot en met 
oktober 2021 kwam uit op 11,42 miljard kilo, dit is 2,3 procent (270 miljoen kilo) 
minder dan in dezelfde periode vorig jaar. 
Ondanks de goede melkprijs blijft de stemming onder melkveehouders redelijk 
somber. Veel ondernemers twijfelen over de voorgang van hun bedrijf, 
(gedwongen) uitkoopregelingen staan door de deur, nieuwe nitraatrichtlijnen, 
investeringen in milieuvriendelijke stallen, mogelijke beregeningsverboden, 
toekomstperspectief en politieke onzekerheid zorgen dat de stemming ondanks 
de melkprijs niet direct positief is.  
 
Natuurinclusief? 
Ook het onderwerp natuurinclusieve landbouw is een hot item. Landelijke, 
provinciale en lokale coalities zien de veehouderij maar al te graag omschakelen 
naar biologisch en natuurinclusief. Ook in onze gemeente speelt dit item een 
belangrijk onderdeel, maar de vraag is of melkveehouders allemaal gedwongen 
moeten worden om natuurinclusief te worden. Ook als de locatie van het bedrijf 
ideaal is en de melkveehouderij bereid is tot verandering en omschakeling, dan 
ontbreekt er tot op heden nog steeds een goed verdienmodel. Vanuit de 
voedselketen, inclusief consumenten, supermarkten en coöperaties, ontvangen 
melkveehouders onvoldoende premies om de overgang naar natuurinclusieve 
landbouw te stimuleren. Daarnaast zijn de melkveehouders prijsnemers en is de 
sector afhankelijk van de export. Hun bijdrage aan het ecosysteem via de 
natuurinclusieve landbouw wordt daarbij niet gecompenseerd.  
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Stikstof 
De melkveehouderij komt zelf met een maatregelenpakket om de stikstofuitstoot 
te verminderen. Die aangekondigde stap leidt ertoe dat er voor 2025 geen 
generieke maatregelen op bedrijfsniveau komen. Dat hebben landbouwminister 
Carola Schouten en de sectorpartijen met elkaar afgesproken. 
'Daar staat dus wel wat tegenover', zegt voorzitter Wil Meulenbroeks van LTO-
vakgroep Melkvee. Hij geeft aan dat de minister en de sectorpartijen hebben 
afgesproken dat de melkveesector als geheel voor 2025 het ruw eiwit in het 
veevoer verlaagt tot 160 gram per kilo, dat koeien 180 uur meer weidegang krijgen 
en dat op de helft van alle zandgronden mest wordt toegediend met een derde 
deel water. 
Het gaat om een sectorbreed doel en niet om individuele doelen. Een individuele 
boer kan straks uit een pakket aan managementmaatregelen datgene kiezen wat 
het beste bij het eigen bedrijf past. Verplichte en strikte maatregelen opgelegd 
door de politiek zullen juist averechts werken vandaar dit voorstel. Waar we naar 
toe willen, is dat iedere boer op het eigen bedrijf kijkt waar de stikstofwinst ligt. 
Ieder bedrijf is immers anders. Als iedereen iets doet wat bij zijn of haar bedrijf 
past, kun je sectorbreed stapsgewijs de stikstofuitstoot reduceren en tegelijkertijd 
het bedrijfsmanagement verbeteren.  
 
Nitraatrichtlijn 
De generieke aanpak in het zevende actieprogramma Nitraatrichtlijn stuit veel 
boeren en tuinders tegen de borst. Een brede coalitie van LTO Nederland, NAJK, 
NAV, BO Akkerbouw, POV, Rabobank, NZO en Cumela werkt daarom aan een 
alternatief spoor dat met maatwerk hetzelfde resultaat nastreeft. Het doel van de 
organisaties is dat boeren en tuinders straks kunnen kiezen uit de generieke 
maatregelen of een meer bedrijfsspecifieke aanpak. 
Het sectoralternatief komt voort uit de pijnpunten die de boerenorganisaties zien 
in de voorstellen van Schouten voor het zevende actieprogramma Nitraatrichtlijn. 
De verplichte inzaaidatum van 1 oktober voor vanggewassen, brede 
bufferstroken, 70 procent blijvend grasland voor graasdierbedrijven en de 
invoering van een duurzaam bouwplan met rotatie met rustgewassen jagen 
boeren op enorme kosten. 
 
Ik wens iedereen alvast fijne feestdagen waar we hopelijk samen, van alle lekkere 
producten kunnen genieten die we als agrarische sector mogelijk maken! 
 

Groeten, Yvon Manders 
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Vakgroep Varkens: De tijd zal het leren 
 
Beste lezers van De Ploeg, 
 
Mij is gevraagd om een stukje te schrijven voor De Ploeg: 
 

Terwijl ik dit schrijf is Sinterklaas alweer een week Nederland uit en is het 
straatbeeld omgetoverd in kerstsferen, de formatie van het nieuwe kabinet is in 
de eindfase beland en de stikstofcrisis lijkt zijn hoogtepunt te bereiken. Wat zijn 
de overeenkomsten hiervan en welke invloed zullen ze op de varkenshouderij 
hebben? 

Sinterklaas had maar weinig cadeautjes. Ook dit jaar staan de prijzen 
blijvend onder druk met als argument allerlei vermeende oorzaken, u kunt ze 
inmiddels dromen. Het kabinet bestaat ook al niet. Al bijna een jáár niet! Ze zijn 
dan wel een heel eind gevorderd en zeggen dat ze voor Kerst met een 
regeerakkoord zullen komen. Het zal mij benieuwen maar ook hier verwacht ik 
geen cadeautjes. 
De stikstofcrisis, waar we inmiddels ook alweer twee en een half jaar mee te 
maken hebben, heeft nog lang niet het kookpunt bereikt. Dat bedrijven als Tata 
Steel, Isover, Schiphol en de Amercentrale nu hierdoor ook in zwaar weer geraken, 
zie ik als een positieve ontwikkeling voor de veehouderij in zijn algemeenheid.  

Zijn er ook nog positieve dingen te melden hoor ik u zeggen… Jazeker!  
Begin November was er een landelijke publieks- en media campagne opgezet door 
de POV om het ware verhaal van het varken te vertellen. ‘www.thepigstory.nl’ is 
een site waar middels allerlei weetjes en feiten uit de doeken gedaan wordt, 
waarom we in Nederland niet zonder het varken kunnen. Ook zijn er vlogs en blogs 
te vinden waar enthousiaste varkenshoud(st)ers vertellen en laten zien wat de 
huidige varkenshouderij allemaal behelst. Zelf stond ik bij het team dat afgereisd 
was naar Nijmegen, je weet wel het GroenLinks bolwerk en de standplaats van 
Roos Vonk. 

De landelijke media schitterde door hun afwezigheid. Enkel één journalist 
van de schrijvende agro media gezien en gesproken. Dit zegt genoeg lijkt mij! Het 
publiek (het waren vooral jonge vrouwen) reageerden positief over de campagne 
en kritisch positief tegenover het verhaal, wat ook mag!  
 
Wat ik die dag geleerd heb is dat we zelf veel meer positiviteit uit moeten stralen. 
Maar belangrijker nog: blijf het herhalen. Via Facebook, Insta, TikTok en wat dies 
meer zij. 
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Rest mij nog om u en uw dierbaren een liefdevolle Kerst en een gezond 2022 toe 
te wensen! 
 

Met vriendelijk groet, Jos van Vonderen,  
Bestuurslid POV regio Zuid-Oost 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Je leert weinig van mensen die het altijd met je eens zijn ~ 
 
Hannie van Leeuwen 
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Even bijpraten: Fusie ontwikkelingen 
 
Beste leden, 
 
Hierbij wil ik jullie een korte update geven over de status van de fusie: 
 
Nadat we voor de zomer voortvarend zijn begonnen en de vertrouwenscommissie 
werd benoemd, is het door vakanties en de corona ontwikkelingen wat minder 
vlug gegaan als we gehoopt hadden.  
 
Maar er is goed werk verricht door de vertrouwenscommissie en de nieuwe 
bestuursleden zijn bekend. Deze zullen na goedkeuring van de fusie door de leden, 
voorgedragen worden voor het nieuwe bestuur. Het wordt dan een mix van jong 
en oud, van man en vrouw, van beginnend talent en veel ervaring. Ook zijn de 
verschillende sectoren goed vertegenwoordigd.  
 
Wel is het jammer dat er geen vertegenwoordiging vanuit Mierlo-Helmond in het 
bestuur zit, maar we hopen dat er leden uit dit gebied plaatsnemen in de 
verschillende werkgroepen zodat ze toch vertegenwoordigd zijn. Op de 
werkgroepen zal dadelijk toch de nadruk liggen en het meeste werk zal vanuit hier 
gedaan moeten worden.  
 
De fusiedatum blijft juridisch met terugwerkende kracht 1 januari 2022, maar zal 
in de praktijk pas later formeel gestalte krijgen. Dit houdt ook in dat de algemene 
ledenvergaderingen waarin de fusie in stemming wordt gebracht, pas in het 
voorjaar van 2022 plaats zullen vinden. 
 
We hebben besloten dat tot die tijd de huidige besturen in dienst blijven en 
gewoon hun werk blijven doen, met hetzelfde enthousiasme en inzet zoals we van 
hen gewend zijn. Maar om de overgang soepel te laten verlopen gaan de 
werkgroepen al wel snel aan de slag. 
 
Mocht je vragen hebben, neem dan gerust contact met ons op. 
 

Met vriendelijke groeten, Mario Berkers,  
Voorzitter ZLTO - Afdeling Deurne 
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Damesstudieclub 
 
Hallo lezeressen van de Ploeg, 
 
We zitten alweer aan het eind van 2021 en opnieuw in een lockdown… Maar 
ondertussen hebben we wel als damesstudieclub een tweetal bijeenkomsten 
kunnen organiseren. 
Voor 2022 staan er ook twee gepland en we hopen natuurlijk in maart/april het 
seizoen af te kunnen sluiten met onze altijd gezellige en interessante excursiedag. 
Laten we positief blijven en er vanuit gaan dat we het geplande gewoon door 
kunnen laten gaan. 
  
Maar eerst even terug naar oktober. We zijn toen op bezoek geweest bij Horry 
Gouvernante. Horry heeft een zorgboerderij in de Walsberg waar ze dagbesteding 
aanbiedt voor jongeren met een beperking. We waren als damesstudieclub 
uitgenodigd in Horry’s gezellige en levendige ontmoetingsruimte om haar verhaal 
te horen en ook om weer eens met z’n allen bij te praten en te kletsen. Dit was 
een heel geslaagde middag! Er waren ook een paar nieuwe agrarische 
onderneemsters aanwezig die wel eens kennis wilden maken met onze club. 
 
In november hebben we een bijeenkomst gehad in het Gerardushuis waar Mirjam 
de Groot van STIGAS uitleg kwam geven over de RI&E. RI&E staat voor Risico 
Inventarisatie en Evaluatie en het Plan van aanpak. Elke agrariër is verplicht om er 
één te hebben en kan hier dus controle voor krijgen (en een boete bij het 
ontbreken hiervan). Er was flink wat belangstelling voor deze bijeenkomst. 
 
Voor 18 januari staat er een bezoek gepland aan het rundveebedrijf van Liza 
Simons in de Mortel en op 8 februari komt Toos Mijs vertellen over het hoe en 
wat over wilde zwijnen in ons Brabant. 
 
Als je lid bent van onze damesstudieclub krijg je automatisch een paar weken van 
te voren meer te horen over deze bijeenkomsten. 
 
Als je geen lid bent maar wel eens een keer een middag mee wilt komen luisteren 
of lid wilt worden, dan kun je contact opnemen met één van ons. 
Je bent altijd welkom! 
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We willen afsluiten met jullie allen en jullie gezinnen een gezonde toekomst toe 
te wensen, zowel privé als zakelijk. Blijf gezond, gebruik je gezonde verstand en 
ga ervoor in 2022! 
 

Hopelijk tot binnenkort!  
Groetjes, Petra Raymakers, Inie Peters, Wilma Berkers en Mieke van Paassen 
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Agrarische NatuurVereniging (ANV):  
 
Veel animo voor agrarisch natuurbeheer, nu ook 
in De Peel.  
 
Het Collectief Agrarisch NatuurBeheer (ANB) Oost-
Brabant is een van de 40 collectieven die in 2015 zijn opgericht  om landeigenaren 
te ondersteunen om meer en beter natuurbeheer in Nederland te stimuleren en 
te regelen. Doel is de biodiversiteit te vergroten. De collectieve agrarische 
natuurcoöperaties zijn een samenwerking van lokale agrarische 
natuurverenigingen (ANV’s) die zich verenigd hebben. In 2015 hebben de zes 
lokale ZLTO afdelingen hun gezamenlijke werkmaatschappij PION als hun ANV  
voor De Peel ingezet, en zit ik namens de ZLTO afdelingen in het bestuur van 
Collectief ANB Oost-Brabant. 
 
Voorheen kon elke individuele  grondbezitter, vooral boeren, een aanvraag doen 
om subsidie te krijgen voor de aanleg en onderhoud van agrarisch natuurbeheer. 
Dit leverde een versnippert landschap op met te weinig ecologisch resultaat.  
Bovendien ging ruim 40 % van het budget naar de bureaucratie. Dit moest dus 
anders.  
 
Nu regelen de collectieven dit en leggen zij verantwoording af aan zowel de 
Provincie als aan Europa, die samen voor de middelen (het geld)  verantwoordelijk 
zijn. Er is in Oost-Brabant ongeveer 1.8 miljoen Euro beschikbaar voor de 
verschillende pakketten van beheer die nu weggezet zijn. Op dit moment doen er 
218 grondeigenaren mee aan deze regeling. De gemiddelde vergoeding per ha, 
afhankelijk van welk pakket inzet wordt,  bedraagt ongeveer € 1400,00. Een mooi 
resultaat.  
 
Aan alles merken we dat er steeds meer animo is om deel te nemen, maar helaas 
is er niet meer budget en moeten we de grondeigenaren teleurstellen. Door de 
vergroening die Europa wenst, verwachten we wel dat er de komende jaren meer 
geld beschikbaar komt. Dit geeft perspectief. Wel is het noodzakelijk dat je met je 
grond in aangewezen gebied ligt, anders kom je überhaupt niet in aanmerking 
voor subsidie.  
 
Gelukkig liggen er rond de Peelvenen in en rond Deurne nu wel verschillende 
mogelijkheden. We hebben als bestuur enkele jaren geleden al gekozen voor De 
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Peel als aandachtsgebied. De extra middelen die vrij kwamen zijn vooral hier 
ingezet. Dit heeft geresulteerd in een 30-tal ha aan nieuw natuurbeheer. 
 
Dat agrarisch natuur beheer vooral in De Peel moeilijk van de grond komt is te 
verklaren uit het feit dat in het verleden de boeren en de natuurverenigingen zoals 
Behoud De Peel, lijnrecht tegenover elkaar stonden en boeren beperkt werden  in 
hun doen en laten. Gelukkig is dit aan het veranderen en is er vorig jaar in Deurne 
de  ANV sPeelslandschap opgericht. Dit is een samenwerking van burgers en 
boeren maar ook de lokale ZLTO afdeling Deurne  is hierin vertegenwoordigd. Ook 
de gemeente is blij met dit initiatief omdat ze nu een aanspreekpunt hebben.  
 
Ook ik als regionaal bestuurder en onze veldmedewerker Martien Vinken uit 
Someren, zijn blij dat we nu lokaal betrokken bestuurders aan kunnen spreken 
voor de kennis uit het gebied. Door corona zijn we helaas beperkt om meetings te 
organiseren om te laten zien waar we mee bezig zijn. Ik hoop en verwacht wel nu 
de eerste ha aangelegd zijn en we tevreden boeren hebben, dat er meerdere 
zullen volgen die graag bijdragen aan een verbetering van de biodiversiteit en daar 
dan ook de kost mee kunnen verdienen.  
 
Voor degenen die er meer van willen weten adviseer ik onze website te 
raadplegen: www.ANBOostBrabant.nl  

 
Groet, Wim Meulenmeesters bestuurslid 

Collectief ANB Oost-Brabant 
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Kumac mestverwerking:  
de mestmarkt veranderd 
 
Beste leden van ZLTO Deurne, 
 
Soms hoop je dat zaken wat sneller veranderen en dan gebeurt het niet. En dan 
ineens slaat het helemaal om. Ik heb me jaren afgevraagd waarom we bijna 10% 
van ons totale aardgas in Nederland gebruiken om ‘kunst’mest te maken. Het 
hoge gasverbruik van zo’n fabriek (en dus opwarming van de aarde) en ook nog 
tegen een veel lagere gasprijs dan de rest van de samenleving betaald. Maar dit 
thema komt nu zeker hoger op de politieke agenda. Met gas van Poetin en de 
klimaatdiscussie zal kunstmestproductie in Nederland lastig worden. En dit terwijl 
we als sector het verwijt krijgen over onze mestoverschotten… 
 
Hierdoor kijkt de overheid, maar ook de gebruiker, steeds meer op een andere 
manier naar kringloopmeststoffen die via mestverwerking uit dierlijke mest   
gewonnen worden. Onlangs sprak ik een akkerbouwer die een aantal jaren 
geleden nog tegen mij zei ‘jullie hebben een probleem, niet wij’. Nu zit hij anders 
in de wedstijd. Scherpe bemestingsnormen, dure kunstmest en in zijn streek is 
bijbetaling van drijfmest verleden tijd. Hij maakt daarom nu andere afwegingen. 
Sommige veehouders denken dat akkerbouwer nu wel voor ‘de blubber’ massaal 
gaan betalen, maar dat gaat nog niet gebeuren. Dan koopt hij liever wat compost  
of organische korrels waar hij precies de samenstelling van weet. Want hij heeft 
scherpe bemestingsnormen en wil toch topopbrengst. Daarbij worden de 
transportkosten steeds hoger voor drijfmest, die ook nog eens voor 93% uit water 
bestaat. 
 
De overheid stuurt aan op krimp van de veestappel en dat overschotbedrijven  
hun hele overschot in de toekomst laten verwerken. Leg daarlangs de 
klimaatdoelstellingen en scherpe bemestingsnormen en je kan niet anders dan 
concluderen dat mestverwerking in toekomst hard nodig blijft. Mestverwerking 
kost geld, maar als de eindproducten ook gewaardeerd worden en wat positieve 
opbrengst opleveren, kan het eindplaatje wel eens veel aantrekkelijker zijn dan  
de mestafzetkosten die nu iedere veehouder betaald. En daarbij is het fijner 
boeren als je waardevollere producten maakt in plaats van ‘overschotten’. De 
gemeente Deurne is zelfs aan het bekijken of biogas (methaan) uit de mest een 
stuk van de oplossing voor het energieprobleem kan zijn. Oftewel er komt een 
ommekeer in denken.  
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Boeren hebben de oplossing zeggen ze bij ZLTO ook altijd. Als ik zie dat bij de 
boeren in Deurne al meer dan 50.000 zonnepanelen liggen, dan weet iedereen dat 
ze ons steeds meer nodig hebben.  
 
Met 35 boeren verwerken we nu 80.000 ton mest bij Kumac, zij hebben zelf het 
voortouw genomen. Een gezonde club die mooie eindproducten maakt, ook voor 
onze regio. Hopelijk kunnen we elkaar meer vinden als collega’s met het 
uitwisselen van grond, VVO en fertraat (concentraat) in de regio. We zien al mooie 
voorbeelden waar de rundveemest naar de buurman gaat, die op zijn beurt wat 
extra varkensmest laat verwerken. Er wordt VVO, grond en maïs geruild. Dat zijn 
zaken die je als boer zelf moet oppakken. En informeer ook naar de kwaliteit 
fertraat, met behalve stikstof, Kali en veel spoorelementen. Weet wat u aanschaft 
en ga op een moderne rendabelere manier bemesten. 
 
Er zijn mensen die vinden dat we meer op de vega tour moeten. Nou die begint 
dan toch als kunstmest wegvalt, zo is de cirkel dadelijk toch rond. Echter wat er 
nu allemaal gebeurt voelt niet lekker. Maar misschien komt zo de waardering en 
ook het inkomen voor ons meer terug dan wanneer we op de huidige weg 
doorgaan. De uitdaging ligt in ieder geval bij u als ondernemer… Hebt u ideeën of 
suggesties kunt u mij altijd bellen of mailen! 
 

Gegroet John van Paassen, voorzitter Demac 
E Paashof@planet.nl | M 06 20398757 
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Het gezin van: Peter en Janneke Kusters 
 
Een dag in het leven van Melkveebedrijf Kusters in Liessel  
 

Ons gezin bestaat uit Peter, Janneke, Jilke, Tije en Teus Kusters. Wij zijn 
benaderd om een kijkje in ons leven te geven, om een dagje mee te kijken hoe het 
er hier op ons melkveebedrijf aan toe gaat: 

 
Bij ons is elke 

dag anders en het loopt 
zelden zoals we op 
voorhand hadden 
bedacht. Maar de dag 
begint altijd het eerst 
met het openen van 
onze ogen, soms door 
de wekker, soms door 
een alarm van één van 
onze melkrobots. Zoals 
ook deze morgen, als er 
weer eens een koe niet 
vlug genoeg de robot 
verlaten heeft. Op weg 
naar de robot zet ik het 
koffiezetapparaat even 
klaar zodat we, als ik het 
eerste rondje stal erop 
heb zitten, de dag kunnen beginnen met een lekker bakkie koffie. Als ik weer 
binnenkom is het voor onze kinderen ook tijd om op te staan en zich klaar te 
maken voor school. Jilke moet tegenwoordig wat eerder opstaan, want die moet 
om 8 in de trein zitten richting Horst waar ze bij Yuverta de opleiding 
melkveehouderij volgt. De jongens Tije en Teus zitten in Deurne op de MAVO. Tije 
in z’n examenjaar en Teus zit in het derde jaar. Die willen allebei wel iets in de 
agrarische sector maar weten nog niet zo goed wat. Iedereen is zich klaar aan het 
maken om naar school te gaan en Janneke maakt zich klaar om te gaan werken, 
zij werkt al zo’n 20 jaar bij Bloemisterij van de Bekerom in Liessel.  

Als iedereen dan hier de plak heeft verlaten en ik mijn koffie en boterham 
op heb, ga ik weer terug naar de stal om aan de dag te beginnen. Dan ga ik de 
koeien uitzoeken die eerst door de robot moeten zodat ze daarna nog even lekker 
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naar buiten kunnen. Daarna maak ik de boxen en de robot zuiver en ga ik de 
kalveren melk geven. Als die eenmaal lekker de buikjes strak hebben, ga ik de 
koeien voeren. Ze krijgen hier elke dag verse groenten/restafval van een 
groenteverwerker uit de buurt. Dit in combinatie met kuilgras en maïs. Rond half 
1 komt Janneke ook weer thuis. Dan probeer ik, zeker nu het wat kouder weer 
begint te worden, ook weer binnen te zijn zodat we samen kunnen eten. Maar 
meestal moet ze mij bellen om te komen eten, want als ik mijn ding aan het doen 
ben heb ik totaal geen benul van tijd. Als ik dan toch weer binnen ben bedenk ik 
dat ik nog wat telefoontjes moet plegen, om oornummers of diesel bij te bestellen. 
Of maar weer eens naar Enexis bellen wanneer ze de aansluiting van onze pas 
gelegde zonnepanelen komen maken. Als ik dat dan gedaan heb, is het weer tijd 
om de koeien te gaan halen. De meeste zijn uit zichzelf wel weer naar binnen 
gelopen, maar er zijn er ook altijd een paar die pas naar binnenkomen als ik ze 
met onze hond Kwiebus ga halen. Dat is voor hem het hoogtepunt van de dag, 
helemaal nat en vies komt hij dan uit de wei maar altijd vrolijk.  

Deze middag staat de voervoorlichter in de agenda (die weet ook wel dat 
we nou weer wat meer tijd krijgen), want afgelopen lente en zomer zijn we wel 
bijna elke middag bezig geweest met onze voerwinning… animo genoeg hier om 
op de tractor te kruipen na school om even wat te maaien, hooien, of duinen. Daar 
was dit jaar gelukkig een mooi jaar voor! Nu het wat kouder wordt zijn er weer 
andere dingen te doen wat allemaal is blijven liggen in de zomermaanden. Ik wil 
altijd zoveel mogelijk zelf doen en er is altijd wel iets wat onderhoud kan 
gebruiken. Deze middag was het weer wat minder dus kwam het goed uit dat de 
voervoorlichter kwam om het een en ander door te spreken onder het genot van 
een bak koffie.  

In de loop van de middag komen één voor één de kinderen weer 
binnengevallen, schooltas aan de kant en even overleggen hoe de dag is verlopen 
op school. De ene schiet achter de computer, de andere doet meteen even een 
rondje op stal of even buiten bij de honden. Vooral dat laatste is deze dagen heel 
populair want één van onze honden (Saar) heeft pups gekregen, deze zijn nu zo’n 
3 weken oud. Daar zijn de kinderen dus veel bij te vinden om te spelen en vooral 
te knuffelen. Als de voervoorlichter weer weg is proberen we nog wat werk te 
verzetten voordat het donker gaat worden. Rond een uur of 5/half 6 heeft Janneke 
het eten klaar, want er is altijd wel een dag dat Tije, Teus of Jilke moeten gaan 
trainen. Ze voetballen alle drie bij RKSV Liessel. Na het eten is het dus klaarmaken 
voor trainen en als Janneke dan de tafel afruimt ga ik even gauw het nieuws kijken 
en vooral het weer wat we morgen kunnen verwachten. Dan ben ik alweer aan 
het bedenken wat ik morgen weer kan doen.  
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Maar zoals ik al begon, vaak blijft het bij bedenken want het loopt zelden 
zoals ik het van tevoren had bedacht. Als iedereen is trainen of aan het huiswerk 
zit, schiet ik mijn overall aan om het laatste rondje op stal te maken. De laatste 
koeien weer even achter de robot jagen, het voer aan alle kanten wat 
aanschuiven, de laatste melk weer naar de kalveren brengen, de lijsten even 
doorlopen achter de computer om te controleren of alles nog op rolletjes loopt 
met de koeien in de robot. Dan sluit ik de computer af, doe de lampen uit op stal 
en ga ik lekker naar binnen naar de kachel... Even met de jongens overleggen hoe 
de training was gegaan, even langs de pups kijken hoe ze lekker aan het spelen of 
aan het slapen zijn. En dan plof ik op de bank, veel televisie krijg ik niet mee, want 
eenmaal op de bank worden mijn ogen heel snel zwaar. De kinderen gaan zoetjes 
aan naar bed en ik volg vaak ook gauw genoeg… morgen weer een dag!  
 

Wij wensen iedereen fijne feestdagen toe! 
Groeten, Peter en Janneke Kusters 
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Interview: Henk Raaijmakers 
 
Voor het interview van deze editie gingen wij op bezoek bij Henk Raaijmakers, die 
tijdens de feestavond van het 125 jarig jubileum van ZLTO Deurne een koninklijke 
onderscheiding heeft mogen ontvangen in de Ridderorde. Nogmaals van harte 
gefeliciteerd met deze eervolle onderscheiding. 
 
Henk, de meeste van onze leden kennen je wel als ex-voorzitter van ZLTO 
Deurne, maar zou je jezelf als opfrisser nog eens kunnen voorstellen? 
Ik ben geboren in Gerwen, als oudste 
zoon van een melkveehouder uit een 
gezin met zes kinderen. In 1982 getrouwd 
met Hannie Staadegaard en verhuisd naar 
De Esdonk in Vlierden, waar we gelijk 
verder gegaan zijn met ons bedrijf. Dit 
hadden we samen al opgestart en was 
toen nog een hoveniersbedrijf met een 
klein beetje teelt. Later is dit uitgegroeid 
naar de kwekerij zoals deze nu is.  We 
hebben twee zonen, onze oudste Rob is 
manager bij van de Berk Laanbomen in St. 
Oedenrode en onze jongste Alex, werkt in 
de ICT als consultant. Ondertussen is in 
2020 ook onze eerste kleinzoon geboren, 
Jake. En het tweede kleinkind is op komst.  
 
Hoe ziet jullie kwekerij De oude Aa eruit? 
Op het moment draaien wij onze kwekerij met 20 personeelsleden. Op jaarbasis 
maken wij zo ongeveer 1,5 tot 2 miljoen stekken, die wij vervolgens opkweken in 
9 centimeter potjes (P9). Ongeveer de helft daarvan zijn fruitgewassen, zoals 
bijvoorbeeld blauwe bes, druiven, kiwi en framboos. De andere helft zijn visueel 
aantrekkelijke gewassen, waarbij Camellia met 400.000 stuks de grootste teelt is. 
We leveren dit hoofdzakelijk aan supermarkten, online verkoop en ongeveer 30% 
aan collega kwekers als plantgoed. Onze omzet ontplofte tijdens corona 2020 
vanwege de extreem toenemende verkoop in supermarkten en online verkoop, 
dit vanwege de sluiting van de tuincentra. We hebben nu dan ook twee extreem 
drukke jaren achter de rug. 
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Wat vind je het leukste aan het runnen 
van de kwekerij en wat het minst leuke? 
Het leukste vind ik om met mijn neus 
tussen de planten te zitten, de planten te 
ruiken en te voelen. Hierdoor kan ik ook 
goed observeren hoe de conditie van de 
plant is en hierop sturen door water of 
kunstmest te geven. De geur van de 
planten als ik binnenkom in de kas, is nog 
altijd het allermooiste.  
Het mindere leuke werk vind ik de 
verplichte cursussen en keuringen, zoals 
knaagdierenbestrijding, BHV, agrocheck, 
certificeringen etc. Deze 
werkzaamheden zijn niet mijn hobby, 
maar het hoort erbij.  
 
 

Hoe ziet je werkdag er zo’n beetje uit? 
Mijn werkdag begint met ’s morgens met ervoor zorgen dat het personeel bij 
problemen of vragen, bij mij terecht kan zodat het werk door kan gaan. Vervolgens 
werken we alle mails weg, Hannie verwerkt de mails van de kwekerij en ik het 
bestuurlijke gedeelte. Verder ben ik vaak, als er geen afspraken in mijn agenda 
staan, in de kwekerij te vinden en help daar waar het nodig is. Er zijn dagen bij dat 
ik lekker op de kwekerij kan werken, maar de helft van de tijd hiervan is fysieke 
arbeid op de kwekerij en de restende tijd is vooral management en besturen. Op 
de kwekerij regelen we zelf onze eigen handel, internationaal en nationaal. Hier 
komt ook veel certificering bij kijken. Het klantencontact en de planning van de 
teelt is eigenlijk zo’n beetje mijn dagelijkse werk.  
 
Wat zijn de grootste knelpunten in de boom- en plantenteelt in Nederland? 
De complexiteit op het gebied van wetgeving en dan met name export. De 
papierwinkel die daarbij komt kijken wordt echt ingewikkeld vooral met de Brexit. 
Engeland is ons 2e exportland. 
We werken veel met supermarkten, maar die stellen soms bizarre eisen met als 
controle bladmonsters. Hieraan dien je ook te voldoen, anders kan er een flinke 
schadeclaim komen. 
Goed personeel wordt ook een groot probleem in onze sector, gelukkig hebben 
wij hier zelf op onze kwekerij nog geen last van.  
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Maar wat voor ons bedrijf en de sector wel echt een knelpunt wordt, is 
gewasbescherming op maat. Wij werken al voor 80-85% met biologische 
manieren en middelen, maar voor die laatste 15% hebben wij toch echt een 
uitgebreid arsenaal aan gewasbescherming nodig om hier en daar in te kunnen 
grijpen. Dit aanbod in gewasbeschermingsmiddelen wordt steeds beperkter en is 
straks misschien ook wel niet meer toereikend. Dit baart mij wel zorgen.  
Destijds als bestuurder van LTO Bomen en Vaste Planten hebben wij de 
Coöperatie Effectief Middelenpakket (CEMP) opgericht. Daar dragen de kwekers 
in Nederland op vrijwillige basis € 50,- per jaar aan bij, zodat er bij de Coöperatie 
iemand is die twee dagen in de week alleen maar bezig is met herregistratie of het 
aanvragen van nieuwe gewasbeschermingsmiddelen. Maar ook om ervoor te 
zorgen dat wanneer Bayer of Syngenta een nieuw gewasbeschermingsmiddel 
hebben voor een grotere teelt zoals mais, bieten en aardappelen wat ook effectief 
zou zijn voor de bomenteelt, dat dit dan ook geregistreerd wordt op het etiket. 
Want zolang het niet op etiket vermeld staat, mogen wij in de bomen en vaste 
plantenteelt dit gewasbeschermingsmiddel dan ook niet gebruiken, terwijl het 
misschien wel een goed gewasbeschermingsmiddel voor onze sector kan zijn.  
 
Zijn er toekomstplannen voor de kwekerij? Is er opvolging? 
Ja, ons grootste toekomstplan is in stappen de kwekerij over te dragen aan onze 
zoon Rob, zonder hierbij Alex te vergeten. Onze Rob komt per 1 januari 2022 in de 
kwekerij werken en van daaruit gaan we verder kijken. We willen samen gaan 
zoeken naar de richting, markt en teelt die hem past en waar hij plezier in heeft, 
zoals Hannie en ik dat vroeger ook gedaan hebben. We willen hem hier graag bij 
helpen met onze kennis en ervaring om zijn route met de kwekerij uit te gaan 
zetten.     
 
Je was destijds, voor zover wij weten de eerste voorzitter van onze afdeling die 
niet uit de veehouderij kwam. Hoe was dat? Hoe werd dat ontvangen? 
Op zich was dit wel een voordeel, ik weet niet of de leden dat altijd zo gezien 
hebben maar richting gemeente Deurne, politici en tegenstanders kon ik 
makkelijker een discussie aangaan voor de veehouderij omdat ik zelf boomkweker 
ben. Ik werd weleens ‘Varkens Henk’ genoemd door de tegenstanders en 
actiegroepen, maar dat konden ze niet lang volhouden want ik had geen varkens 
of ander vee, alleen een hond. Dus ik was redelijk onafhankelijk wat dat betreft. 
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Vanuit een varkenshouder heb ik 
destijds ooit de opmerking 
gekregen: ‘ik heb er toch wel veel 
respect voor dat een 
boomkweker mij uit kan leggen, 
hoe de geurrichtlijnen in elkaar 
zitten en hoe dat we die kunnen 
beïnvloeden’, dat vond ik toch wel 
een compliment. 
Ik wil het beste voor de agrarische 
sector, maar wel voor de héle 
agrarische sector en daar zijn de 
varkens, kippen, koeien een 
onderdeel van. Maar ik ben 
boomkweker en ik kom ook op 
voor de glastuinders, vaste planten-, buitenbloemen- en groente- en 
akkerbouwtelers op. Voor de hele agrarische sector, sámen moeten we het toch 
maken.  
 
Was is je het meeste bij gebleven van je tijd als voorzitter van de afdeling 
Deurne? 
Als bestuurder is dat de strijd die we hebben moeten voeren tegen de 
geurrichtlijnen. En het glastuinbouwgebied in Deurne. Mij persoonlijk is het meest 
bijgebleven het persoonlijke contact met leden, de keren dat we net voor kerst bij 
mensen langs gingen die dat jaar iets ingrijpends mee hadden gemaakt om hen 
een hart onder de riem te steken. Deze bezoeken waren het moeilijkste maar toch 
wel het waardevolste. Maar ook de mooie momenten bij leden zoals de opening 
van een nieuwe stal, waarbij een boer vol trots vertelt over zijn bedrijf.  
 
Je bent daarna in het landelijke bestuur gegaan van LTO Bomen en Vaste 
Planten, wat was hier anders aan? 
Het grote verschil met deze bestuursfunctie was vooral de afstand, als ik voorheen 
een vergadering had vanuit Deurne was ik er met een half uurtje en ook zo weer 
thuis. Als landelijk voorzitter van LTO Bomen en Vaste Planten zat ik om 6:00 uur 
in de auto om op een vergadering te zijn in Zoetermeer, vervolgens door naar een 
vergadering om 14:00 in Den Haag en dan in de spits, in de file naar huis.  
Mijn netwerk en kennis werd in die tijd wel veel groter, doordat ik op veel meer 
plekken bij veel meer mensen kwam. Tijdens het ontwikkelen van de filosofie van 
de ‘Groene Stad’ voor de boomkwekerij, hebben we in onze sector geleerd, dat je 
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echt naar trends en ontwikkelingen in de maatschappij moet kijken om in een 
vroeg stadium te anticiperen op veranderingen. Het is als sector ook heel 
belangrijk om positief en aantrekkelijk naar buiten toe te treden. Je goed zichtbaar 
te maken.   
 
Nu ben je bestuurlijk actief met de gebiedsgerichte aanpak rondom De Peel. Hoe 
gaat dit in zijn werk?  
In De Peel hopen we een proces op gang te brengen waarbij de bedrijvigheid rond 
De Peel een versterking is voor de natuur maar tegelijkertijd een goed, gezond 
verdienmodel voor de ondernemers op de langere termijn. Dus niet met subsidies, 
maar met producten in de breedste zin of dat nu C02 vastlegging is of kruidenrijk 
grasland voor de biodiversiteit. Dit wordt een uitdaging waarbij innovaties 
bekeken worden, waarbij gekeken wordt naar de ondernemer, wat wil deze op 
lange termijn? Hoe kunnen we nu helpen zo’n bedrijf vorm te geven zodat de 
ondernemer lol heeft in zijn ondernemen maar het tegelijkertijd ook interessant 
vindt middels bijvoorbeeld een heel sterk gereguleerd waterpeil of kruidenrijk 
grasland, een bijdrage te leveren aan de versterking rondom De Peel. Ik ben er van 
overtuigd dat als bedrijven geholpen worden om die slag te maken, het 
ondernemen van die agrariër interessanter wordt. De bedoeling is dat ik me hier 
nog twee jaar voor ga inzetten. 
 

Tijdens de feestavond van het 125 
jarig bestaan ZLTO, ben je 
geridderd voor jouw inzet voor de 
agrarische sector. Hoe waren de 
reacties hierop? 
Voor Hannie en mij kwam dit als 
een totale verrassing. Onze Rob 
zat mee in het complot, hij had 
een familiedag verzonnen zodat 
we dat weekend thuis zouden zijn. 
Mario had nog gebeld met de 

vraag aanwezig te zijn op de feestavond voor een foto van de voormalige 
voorzitters van ZLTO Deurne. Voor mij kwam het echt als een grote verrassing, ik 
heb er nooit enig moment bij stilgestaan dat ik, die gewoon voor mijn eigen sector 
geknokt heeft, hiervoor een lintje zou krijgen en al helemaal niet in de ridderorde.  
De hoeveelheid reacties die ik later ontving via LinkedIn, Facebook, telefoon, mail 
etc. was ook heel indrukwekkend. Toen besefte ik eigenlijk ook hoe groot mijn 
netwerk in der loop tijd geworden is door alle bestuurlijke ervaringen. 
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Maar ik ben heel vereerd en trots op de bewoording zoals die gemaakt is op de 
website van de gemeente. Een groot compliment. Maar zonder Hannie was dit 
ook allemaal niet gelukt, zij heeft mij altijd overal in ondersteund en gesteund 
zowel in de kwekerij als met de bestuursfuncties.  
 
Heb je ook nog tijd voor hobby’s? 
Ik ben druk met de kwekerij, het besturen en heb verder niet echt tijd voor 
hobby’s. Maar muziek luisteren vind ik heel ontspannend, met name country 
muziek.  
 
En last but not least, de standaard laatste vraag van De Ploeg: wat is je 
lievelingseten? 
Ik wist dat die vraag ging komen, het allerliefste eet ik de eenpansgerechten van 
Hannie. Soms is het een rondje door de kelder of soms een rondje door de tuin 
zoals ze dat noemt. Ik kan eigenlijk ook niet zeggen waar ik lekkerder kan eten dan 
thuis. Deze eenpansgerechten van Hannie zijn altijd weer een andere verrassing 
en erg lekker!  
 

Wij bedanken Henk voor het prettige en open gesprek, 
Dirk Hoogendoorn en Karin Nelissen 
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Jubileum 125 jaar ZLTO: Column Hartenboer  
 
125 jaar terug 
 
Dè is pas echt lang geleden. Mijn opa en oma Piet Verberne en 
Mieke Thijssen waren peuters van 3 jaar oud, m’n andere opa en 
m’n oma van ons moeders’ kant nog geeneens geboren. Vlierden was nog een 
zelfstandige gemeente. En verder was er in 1896 vooral heul veul niks. Geen 
waterleiding. Geen stroom. Geen riolering. Geen harde wegen. En stikstof was 
toen al hillemoal geen probleem…. of eigenlijk toch wel. ’t Uurste wa de jonge aan 
en afvoer coöperatie van d’n NCB deden was het gezamenlijk inkopen van 
kunstmest.  Mer toen in 1896 was er niks. Ook nog geen kiesrecht. Duurde nog 
wel een generatie voor dat dè kwam. Eerst voor de mannen, spreekt voor zich. 
Jaren later pas voor de vrouwen, hou de ge nie tegen. Wat er wel heul veul was: 
erremoei.  Overal erremoei dè ’t krakte. Zowel in de steden als, in ’t toen nog lege 
platteland. D’r was ook heul veul biologische landbouw, eigenlijk alleen mer 
biologische landbouw, trouwens ook veul honger. Ik weet niet of het een iets mi 
’t andere te maken heeft. En dus moest er iets gebeuren. Pater van den Elsen, 
samen met enkele vooraanstaande boeren, gingen d’r echt wa aan doen. De 
oprichting van d’n NCB samen met de daaruit gevormde coöperaties zorgden voor 
een enorme ontwikkeling van de boerenstand hier in Deurne, in Brabant en heel 
Zuid Nederland. Een echte boost… zoals ze nu zouden zeggen. Kan niemand 
ontkennen. Het succes was zo overtuigend dè al snel elke boer en tuinder lid was 
van d’n NCB. 
Toen ik in 1984 de maatschap in rolde kwam Annie Giesbers met de 
lidmaatschapspapieren. Want als zelfstandige boer werd ik lid van d’n NCB… 
natuurlijk werd ik lid van d’n NCB.  Ik kende eigenlijk niemand die geen lid was. 
Helaas ken ik er op dit moment zat die geen lid meer zijn. Voor jonge boeren is het 
al lang gaan vanzelfsprekendheid meer om ieder jaar zo’n 1000 euro contributie 
af te tikken. Want ‘de ZLTO doet toch niks’ gooien ze dan in de discussie. 
Werkelijke reden is dat ze liever anderen laten betalen voor belangenbehartiging, 
zodat ze het geld in de eigen knipbeurs kunnen houden. Weten ze zelf ook wel. En 
als ze dan lid zouden zijn van een andere club en zo ook hun financiële steentje bij 
zouden dragen… meestal is dit helaas niet het geval. Het is natuurlijk weinig 
collegiaal om altijd op een bagagedrager van iemand anders mee te liften. Het 
krimpend ledenbestand is echter wel een groeiend probleem. Maar dè noemen 
we tegenwoordig een uitdaging. En jonge boeren die wel lid zijn zie je gewoon te 
weinig op een ZLTO activiteit. En om die reden durf ik te zeggen met m’n 58 jaar: 
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in de kerk en bij de ZLTO vuul de ge oew eigen wir jong. Natuurlijk, bij een club als 
de ZLTO gaat heel veel goed en ook wel eens ooit wa mis. Tuurlijk. Dat heb je 
immers bij elke actieve club. Kijk, in Vlierden hebben we een paar verenigingen 
daar gaat nooit wa mis. Bijvoorbeeld de KPJ of de ponyclub, maar die bestaan al 
30 jaar niet meer… 
 
125 jaar geleden richtte Pater van den Elsen de NCB op. Hij wist immers dat, om 
de grote problemen destijds op het platteland aan te pakken, ze zelf de handen 
uit de mouwen moesten steken, omdat hij niet op de heren in Den Haag hoefde 
te rekenen. Dus is er in 125 jaar zoveel niet veranderd… 

 
Groeten van uw Hartenboer 
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Jubileum 125 jaar ZLTO: Feiten en Weetjes 
 

Gedurende het laatste decennium van de negentiende eeuw waaide 
vanuit Duitsland en België een katholieke sociale filosofie over Nederland. De 
encycliek Rerum Novarum (rondzendbrief Over de nieuw dingen) van paus Leo XIII 
uit 1891 stond centraal. De katholieke sociale leer werd gepresenteerd als ‘derde 
weg’ tussen liberalisme en socialisme. In Nederland was vooral pater Van den 
Elsen verantwoordelijk voor de toespitsing op landbouw en platteland. Pater van 
den Elsen schreef het artikel ‘De geduldige landman’ wat was geïnspireerd op het 
Rerum Novarum en gepubliceerd werd op 24 januari 1892 in het NoordBrabantsch 
Dagblad. Hiermee brak de pater als eerst in Brabant een lans voor de agrarische 
sociale actie via boerenbonden.  

Pater Van den Elzen was een van de motoren achter de oprichting van de 
NoordBrabantsche Christelijke Boerenbond (NCB). Op 17 augustus 1896 kwamen 
vertegenwoordigers van dertig plaatselijke boerenbonden bijeen voor de 
oprichting van de NCB. Direct na de oprichting ontplooide de NCB initiatieven op 
economisch en technisch gebied. Dat varieerde van de aankoopverenigingen tot 
verzekeringen boerenleenbanken en fokverenigingen. De coöperatieve 
activiteiten waren bedoeld om de positie van de boeren tegenover de handel te  
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versterken en hen te beschermen tegen onregelmatigheden en uitbuiting.   
In Deurne werd op 15 juni 1896 een boerenbond opgericht. Ook in Deurne 

begon men klein. Het eerste pakhuis was een oude schuur. Om boerenbond 
Deurne vooruit te helpen financierde Jan Hermans de bouw van een eerste 
bergplaats bij het station, die de boerenbond te huur kreeg. Deze werd echter snel 
te klein en er werd geld geleend van de pas opgerichte boerenleenbank om een 
nieuw pakhuis te bouwen. Al snel beperkte de boerenbond zich niet tot alleen 
aankopen van kunstmest en veevoer voor boeren, maar ging ook 
tegenovergestelde doen. Het kocht graan van boeren verkocht dit aan de 
groothandel. Het verenigingswezen in Deurne zou tot aan de Eerste wereldoorlog 
worden uitgebreid met verschillende verzekeringen, de Boerenleenbank (1901), 
Eier (verkoop) vereniging en zuivelfabriek Sint Isidorus (1910). 

Na de eerste wereldoorlog stond de agrarische bedrijfsvoering in het 
teken van opbrengstverhoging en kostenbesparing. De NCB en zijn regionale 
kringen en plaatselijke afdelingen, stimuleerden deze gecombineerde strategie op 
allerlei manieren. Door oprichting van bijvoorbeeld fokverenigingen, een 
veevoerbureau voor kennis van veevoeding en een exportcentrale voor vee. 
Daarnaast werden in de jaren twintig en dertig scholen opgericht voor nieuwe 
landbouwkundige en huishoudkundige kennis. In Deurne werd in 1927 een lagere 
landbouwschool geopend aan de Heuvelstraat.  

Tijdens de crisis in de jaren dertig waren kostenbesparingen op het bedrijf 
nauwelijks mogelijk en een nog grotere arbeidsinspanning had weinig zin omdat 
de meeropbrengsten niets opleverden. Mede omdat zij relatief zwaar door de 
crisismaatregelen werden getroffen, stond voor veel boeren niet alleen de 
dagelijkse broodwinning maar ook het voorbestaan van hun bedrijf op het spel. 

Met de bezetting in 1939 kreeg de binnenlandse voedselvoorziening de 
hoogste prioriteit. Dat bleef zo tijdens de bezettingsjaren. De boeren en tuinders 
kregen te maken met tal van maatregelen die dieper dan ooit tevoren ingrepen in 
hun bedrijfsvoering. De Duitse bezetter scherpte het stelsel voor onder andere 
teeltplichten en -verboden en leveringsplichten aan. Daarnaast werd de NCB 
losgekoppeld van de verschillende verenigingen. Tijdens de periode van herstel en 
wederopbouw na de oorlog bleven veel maatregelen deels intact, deels vanwege 
de oorlogsschade en ontbreken van noodzakelijke bedrijfsbenodigdheden, deels 
vanwege een nationaal herstelbeleid dat geënt was op een zo goedkoop mogelijk 
voedselpakket en het wegwerken van de tekorten.  

In de jaren vijftig en zestig werd op alle bedrijfstypen een proces van 
schaalvergroting en specialisatie ingezet. Een arbeidsintensieve bedrijfsvoering 
maakte plaats voor een kapitaalintensieve. Een aspect hiervan was de trend naar 
grotere eenheden varkens en kippen en een daarmee samenhangende 
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ontmenging van de bedrijven. Het traditionele gemengde bedrijf met een 
combinatie van veeteelt, akkerbouw en tuinbouw hield op te staan. Deze 
ontwikkeling werd gestimuleerd door de technische en economische 
bedrijfsvoorlichting waarbij NCB een belangrijke rol speelde.  

Historisch gezien was de nauwe verwevenheid met coöperatieve 
instellingen een van de handelsmerken van zowel de NCB als de plaatsgebonden 
boerenbonden. Vanaf midden jaren zestig zat er volop beweging in de hoek van 
de economische instellingen. Zo werd het Boekhoudbureau van de NCB in 1965 
een zelfstandige stichting (ABAB), in 1970 ging NV Interpolis van start als holding 
van vier gewestelijke schadeverzekeringen waaronder de Onderlinge 
Waarborgmaatschappij van NCB. In Deurne werd op 24 februari 1980 de Rooms-
Katholieke Boerenbond Deurne, vereniging van boeren en tuinder losgekoppeld 
van de NCB.  De Boerenbond Deurne ging zelfstandig verder en NCB afdeling 
Deurne werd opgericht. 

De rol van de NCB werd vanaf deze tijd meer gericht op belangen-
behartiging en dienstverlening. Vanaf 1 januari 1999 vormen ZLM, CBTB en NCB 
de nieuwe ZLTO. De ZLTO is de vereniging van en voor 13.000 boeren en tuinders 
in Zeeland, Noord-Brabant en Zuid-Gelderland. En staat voor continuïteit van de 
land- en tuinbouw en toekomstperspectief voor boeren en tuinders.   

Groet, Lins Keijzers 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bronvermelding: 
• Voor een beter toekomst, het werk van de Noordbrabantse Christelijke Boerenbond voor 

bedrijf en gezin 1896-1996, T. Duffhues 
• Honderd jaar Boerenbond Deurne, de weg naar een onhafhankelijke Boerenbond, M. van der 

Vlies  
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Jubileum 125 jaar ZLTO: Feestavond 
 

 
 
Op zaterdagavond 30 oktober jl. heeft ZLTO afdeling Deurne haar 125-jarig 
bestaan gevierd. Een kleine commissie bestaande uit Mariëlle van Lieshout, 
Hendrik Kersten, Henk Kerkers, Carola van de Beek en ikzelf mochten iets moois 
in elkaar zetten. Over de inhoud van de avond waren we zo uit. Geen live band en 
lange toespraken. Maar bier, BBQ en buurten met iets lolligs tussendoor. De 
meeste hadden elkaar al lang niet meer gezien, dus dat leek ons het beste. Locatie 
was Green Valley Estate (het voormalig hippisch centrum), lekker op fietsafstand. 
Het programma liep echter wat anders. Als verrassing werd Henk Raaijmakers 
geridderd aan het begin van de avond. Zeer terecht voor al zijn verrichte 
inspanningen.  
Ondanks dat je hoopt op nog meer volk, waren er toch teveel aanwezig om 
allemaal even mee te gaan buurten. Ondertussen kregen we nog een zeer leuke 
presentatie van de Column van de Hartenboer, door hem zelf voorgedragen en 
eerder in dit boekje volledig te lezen. Het was wel duidelijk dat niet alle 
veranderingen als vooruitgang werden aangemerkt door de Hartenboer. Hij had 
duidelijk de lachers op zijn hand.  
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Er werd goed gezorgd, de BBQ was lekker en het was gewoon leuk om weer eens 
met collega’s onder elkaar te zijn. We kijken terug op een zeer geslaagde  avond. 
Eén die is doorgegaan want dat is op dit moment nog vaak niet het geval.  
 

Namens de feestcommissie 125 jaar ZLTO Deurne, 
John van Paassen 
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Jubileum 125 jaar ZLTO: beleving door twee generaties 
 
Onze vereniging bestaat dit jaar 125 jaar. Met dit in gedachten waren wij 
benieuwd hoe verschillende generaties de vereniging beleven. Daarom hebben we 
Evert van Kampen en Yvon Manders gevraagd om hun beleving met ons te delen 
en hen een aantal vragen voorgelegd: 
 
Wil je jezelf even aan ons voorstellen? 
Evert: Ik ben Evert van Kampen, op 29 oktober 1944 geboren in de Kulert, in het 
huis van mijn oma waar mijn ouders ingetrouwd waren. In 1946 zijn we verhuisd 
naar Voorpeelweg 25. Ik ging naar de basisschool toen ik bijna 7 jaar was, dus heb 
geen kleuterschool gevolgd. Na de basisschool heb ik de Lagere land- en 
tuinbouwschool gevolgd. Daarna de middelbare landbouwschool in Helmond en 
later de avond MAVO. De familie van Kampen is al vijf generaties landbouwer in 
Deurne. 
Yvon: Ik ben Yvon Manders. Ik woon samen met mijn man Erik in de Walsberg in 
Deurne. Wij hebben een zoontje Geert en onze tweede spruit is onderweg. Erik 
en ik hebben een gemengd veebedrijf met melkkoeien en vleesvarkens. Naast het 
bedrijf thuis, werk ik nog 3 dagen in de week voor Schils in Sittard.  
 
Wat is de belangrijkste beweegreden voor je lidmaatschap van (de voorgangers 
van) ZLTO geweest? 
Evert: Sinds 1966 ben ik al lid van de NCB, nu ZLTO. Ik ben daar lid van geworden 
omdat de NCB het dichts bij de agrariërs stond in onze omgeving. Van voorlichting 
en kennis werd gebruik gemaakt zonder verschillende adviesbureaus in te hoeven 
schakelen. 
Yvon: Aangesloten zijn bij een grote organisatie voor belangenbehartiging vinden 
wij belangrijk, zodat we weten dat onze belangen op lokaal, provinciaal en 
landelijk niveau goed behartigd worden. Daarnaast is het voor ons een belangrijke 
bron van informatie om op de hoogte te blijven wat er zowel lokaal, provinciaal 
en landelijk allemaal speelt in de agrarische sector.  
 
Wat heb je in de loop der tijd zien veranderen binnen de vereniging? 
Evert: De veranderingen in mijn leven zijn ongekend. Ik zelf heb met mijn vader, 
nadat de voederbieten gezaaid werden, mee turf gestoken. Ook zag ik de Peel 
ontgonnen en vruchtbaar gemaakt worden. Nu 70 jaar later zijn de beleidsmakers 
de vruchtbare aarde er weer af aan het halen. Daar is, nog steeds, veel hartzeer 
over ontstaan! Van vruchtbaar maken naar voedselarm en van opbouw van stallen 
naar afbraak… kijk maar eens rond. De gezinnen hebben hard gewerkt, mooie 
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gezinsbedrijven met een redelijk inkomen opgebouwd. De vereniging is daarin 
mee moeten  groeien met ups en downs. De besturen waren overal rijkelijk 
vertegenwoordigd. Dat is verleden tijd. De lijntjes worden langer, het ledental 
loopt terug. De boerenhulp (nabuurschap) loopt terug. Iedereen is meer individu 
geworden, meer ieder voor zich en God voor ons allen. Daar mogen we in de 
kersttijd wel eens bij stil staan. 
Yvon: De agrarische sectoren ondergaan momenteel een grote transformatie. 
Bedrijven zijn groter geworden en het aantal bedrijven neemt ieder jaar af. De 
maatschappelijke druk is groter geworden, evenals de verdeeldheid op politiek 
niveau. Met deze veranderingen moest ZLTO en de lokale afdelingen ook mee. 
Vakgroepen zijn landelijk geworden en lokale afdelingen fuseren met elkaar. 
Lokale afdelingen worden hierdoor wel (nog) professioneler en kunnen projecten 
nog breder oppakken.  
 
Waarin zit volgens jou de kracht van de vereniging? 
Evert: De kracht van de vereniging moet zijn: belangen behartigen en onzin 
‘tackelen’. Maar het is niet eenvoudig om de problemen bij buitenstaanders 
duidelijk te maken. Daarom moet je duidelijk zijn en reëel overkomen. Vooral de 
politiek benaderen, want daar zijn steeds minder actieve agrariërs 
vertegenwoordigd. 
Yvon: Dat de vereniging zowel landelijk als provinciaal maar ook zeker lokaal is. 
Agrarische ondernemers voelen zich meer betrokken bij een lokale afdeling dan 
de overkoepelende vereniging. Kracht is dan ook om deze lokale afdelingen zoveel 
mogelijk lokaal te houden. Fuseren met buurtgemeenten hoeft daarin zeker geen 
problemen te vormen, dit maakt de lokale belangenbehartiging juist sterker. Ook 
een belangrijk punt is de communicatie. Leden kunnen heel gemakkelijk contact 
opnemen met een lokale afdeling. Bestuurders kunnen vervolgens via korte lijnen 
heel gemakkelijk de juiste personen bij de ZLTO informeren en gedachten 
uitwisselen. Misschien wel de beste kracht, maar vaak wel een punt waar de 
meeste leden weinig weet van hebben, is de relatie en de connectie met de 
politiek. De politiek maakt vele regels en wetten waar wij ons als agrarische 
ondernemers aan moeten houden. Belangenbehartigers van onze vereniging zijn 
zowel op lokaal, provinciaal, landelijk en ook zeker op EU niveau betrokken bij de 
politiek. Nieuwe wetsvoorstellen, regels en bijvoorbeeld visies worden aan de 
voorkant van de uitvoering zoveel mogelijk bijgestuurd door onze 
belangenbehartigers. Helaas niet altijd met het gewenste resultaat voor onze 
sectoren, maar de inbreng vanuit de agrarische sector wordt zeker meegenomen. 
Dus ook achter de schermen gebeurt er heel veel en is de inbreng van lokale ZLTO 
afdelingen, de ZLTO en LTO groot.  
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Wat heb je als lid, vanuit de vereniging als positief ervaren? 
Evert: Ik heb als positief ervaren dat de bestuursleden ontzettend veel tijd en 
energie in verschillende zaken steken. Het is jammer dat het niet altijd erkend en 
gewaardeerd wordt. 
Yvon: Wat ik zojuist benoemd heb als kracht van de vereniging is natuurlijk erg 
belangrijk en positief. Dat ging voornamelijk over inhoudelijke onderwerpen en 
thema’s. Positief vind ik dat de vereniging ook onderverdeeld is in lokale 
afdelingen om zo dichter bij de leden te staan. Niet alleen in goede tijden, maar 
zeker ook in tijden wanneer het wat minder gaat. Denk hierbij aan het nemen van 
moeilijke beslissingen op bedrijfsniveau, maar ook zeker bij ziekte of overlijden.  
 
Kun je ook een pijnpunt benoemen, waarin (de voorgangers van) ZLTO tekort 
geschoten is? En is dit ook naar tevredenheid opgelost en aangepakt? 
Evert: Pijnpunten zijn er lang geweest. O.a. infrastructuur, kwaliteit van wegen en 
de grootte van het bouwblok. Dit is grotendeels opgelost. Nu is een pijnpunt: de 
waterhuishouding en de waterschapslasten laten op dit moment te wensen over. 
Daar ligt nog een grote taak. 
Yvon: Ik kan voor ons persoonlijk niet een pijnpunt benoemen. Ik snap dat er als 
belangenbehartigers ook fouten gemaakt worden. Fouten op het gebied van 
communicatie, niet op de strepen gaan staan bij enkele pijnlijke politieke dossiers 
en de verkeerde doelen stellen. Binnen de agrarische sectoren is de verdeeldheid 
soms ook enorm groot tussen de bedrijven en leden. Het blijft daarom moeilijk 
om het altijd voor iedereen goed aan te pakken en goed te doen. Dit wordt zoveel 
mogelijk voorkomen door veel met leden in gesprek te gaan alvorens beslissingen 
worden genomen.  
 
Wat zou ZLTO volgens jou kunnen doen om de ledenbetrokkenheid te vergroten? 
Evert: Begin jaren zeventig ging ik een paar jaar naar de cursus Coöperatieve 
vorming, daar werden alle coöperaties uit Brabant doorgespit en beoordeeld. 
Daar heb ik veel van geleerd onder de bezielende leiding van Kees van Bohemen. 
Op een gegeven moment kwam ik hem tegen bij een tentoonstelling. Ik had toen 
een paar coöperaties aangesproken op de nadelen, wat schijnbaar enige roering 
gaf. Hij vroeg mij toen: ‘Evert waarom doe je dat?’ Ik gaf als antwoord: ‘Kees, dat 
heb ik op de cursus van jou geleerd’. Toen liep hij weg. Wat ik daarmee wil zeggen: 
je moet wel het lef hebben wantoestanden aan de kaak te stellen. Dat is niet 
gemakkelijk, eerlijkheid duurt het langst. Dat is echte betrokkenheid. 
Yvon: Blijf de lokale afdelingen koesteren, hetzij gefuseerd of niet. Leden voelen 
zich het meest betrokken bij de lokale afdeling. Via de bestuurders van de lokale 
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afdelingen kunnen leden heel gemakkelijk persoonlijk betrokken worden bij 
beslissingen, visies en projecten. Een persoonlijke uitnodiging van een lokale 
bestuurder komt zeker anders over dan een email van een medewerker van ZLTO.  
 
Hoe kijk je naar voorgenomen, aanstaande fusie tussen de verschillende 
afdelingen? 
Evert: De voorgenomen fusie is denk ik een noodzakelijk kwaad. Ik hoop alleen 
dat de binding naar de leden toe niet verslapt. 
Yvon: Ik ben zeker positief over de voorgenomen fusie van de peelgemeenten. 
Hopelijk wordt de kracht van de lokale afdelingen nog sterker in de nieuwe 
fusieafdeling. Met een professioneel bestuur waarbij dossiers zoals Ruimtelijke 
Ordening en Water goed vertegenwoordigd zijn en de communicatie naar de 
verschillende gemeentes goed onderhouden blijft. Daarnaast blijft het belangrijk 
om in de verschillende werkgroepen een diversiteit uit de gefuseerde afdelingen 
te hebben zodat ledencommunicatie en de ledenbetrokkenheid groot blijft.  
 
Wat zou je de vereniging en ook de nieuwe afdeling willen meegeven richting de 
toekomst? 
Evert: De vereniging en de nieuwe afdeling hebben kansen en natuurlijk ook 
nadelen. O.a. verschillende gemeenten en meningen. Tevens wil ik de wens 
uitspreken: blijf positief, probeer de regeldruk minder te laten worden, en dat de 
agrarische stand een redelijk inkomen en gezond leven tegemoet mag gaan! 
Yvon: 
Maak het bestuur professioneel, zorg dat het contact met de verschillende 
gemeenten goed blijft, houd de leden goed op de hoogte van de verschillende 
projecten en lopende zaken, zorg voor betrokkenheid van de leden en betrek ze 
bij projecten middels een persoonlijke uitnodiging. Blijf sterk ondanks de 
veranderingen in de agrarische sectoren en blijf de belangen van de ondernemers 
goed behartigen op lokaal niveau! 
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Evert van 
Kampen: in 1966 
begonnen met 
Belgisch 
trekpaard. Nu op 
77 jarige leeftijd 
nog elke dag 
werkend met de 
Mustang 
schrankloader. 
 
 
 
 
 

 
 

Yvonne Manders-Lenssen, huidig 
bestuurslid ZLTO afdeling Deurne, 

vakgroep melkveehouderij. 



51 
 

Nog meer jubilea: lidmaatschap ZLTO Deurne 
 
Wij hebben dit jaar twee families mogen feliciteren met 50 jaar lidmaatschap 
van ZLTO Deurne. Nogmaals proficiat en wij hopen dat jullie nog lang lid blijven! 
 
Familie Donkers uit Helenaveen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Familie van Heijst uit Deurne (De Koehorn)  
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Van onze adverteerders: DAC Zuid Oost 
 
Beste lezers van De Ploeg, 
 
Dierenartsencombinatie ZuidOost (DAC 
ZuidOost) is een multidisciplinaire dierenartspraktijk die werkzaam is vanuit zes 
locaties gelegen in Gemert, Beek en Donk, Deurne en drie locaties in Helmond. Op 
alle locaties kunt u terecht met uw huisdieren. De locatie in Gemert is daarnaast 
ingericht op herkauwers, de locatie Deurne op varkens en pluimvee en de locatie 
Stiphout op paarden. De praktijk werkt in aparte diersoortafdelingen, maar werkt 
nauw met elkaar samen voor diersoort overschrijdende onderwerpen zoals 
voeding. U kunt bij ons terecht voor acute zorg (24/7), preventieve zorg en 
bedrijfsbegeleiding. 
 

 
 
De afdeling varkens en pluimvee bestaat uit een divers team van negen geborgde 
varkensdierenartsen en gespecialiseerde assistenten Een aantal van deze 
dierenartsen zijn tevens geborgd pluimveedierenarts. We werken voornamelijk 
regionaal in Zuid- en Oost-Nederland maar werken ook nauw samen met 
praktijken in België en Duitsland. Daarnaast doen we op aanvraag consultatie in 
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diverse andere landen. Net als ons team hebben we ook een divers 
klantenbestand, bestaande uit familiebedrijven, grote ondernemingen met 
personeel, SPF-bedrijven, KI-stations, biologische bedrijven en bedrijven die 
opereren in een niche markt. Het doel van ons team is het waar mogelijk 
ontzorgen van de klant. De klant staat bij onze praktijk dan ook centraal. We 
hebben niet alleen oog voor het varken (de big), maar ook voor het bedrijf en de 
boer. Alle invloeden van het bedrijf op het varken worden door ons geanalyseerd, 
van klimaat tot de technische cijfers, van het hokinrichting tot het voer. We willen 
dan ook liever problemen voorkomen dan oplossen. Daarnaast hebben we oog 
voor de mensen in en rond de stal, niet alleen via een breed netwerk maar ook 
door een sparringpartner van de ondernemer te zijn en cursussen te geven voor 
zowel ondernemers als het personeel. We willen hierbij een bijdrage leveren aan 
de professionalisering van de varkenshouderij. Om onze klanten te helpen met 
het ontzorgen, helpen we ook met de zoektocht naar geschikt personeel en 
hebben we vacatures op onze website staan. Opleiding van personeel van de 
klanten is ondertussen ook een dagelijks onderdeel van de praktijk geworden. 
Uiteraard zijn we ook voortdurend bezig met onze eigen ontwikkeling en zijn we 
zeer actief in het volgen van lezingen, congressen, bijscholingen of cursussen. 
Wekelijks hebben we overleg om elkaar op de hoogte te brengen van de laatste 
nieuwtjes. Dit om onze klanten zo goed mogelijk van dienst te kunnen zijn. Onze 
slogan luidt dan ook ‘het juiste spoor voor big, boer en bedrijf, door 
deskundigheid, ontzorgen en partnership’.  
Het herkauwerteam bestaat uit vier assistenten en zeven geborgde rundvee-
dierenartsen. Hiervan zijn er twee tevens geborgd vleeskalverendierenarts, twee 
dierenartsen gespecialiseerd in geiten en schapen en één dierenarts 
gespecialiseerd in alpaca’s. Het klantenbestand is zeer divers, van hobbydieren tot 
kinderboerderijen en van familiebedrijven tot de grootste geiten- en 
melkveebedrijven van Nederland. Ook binnen het team herkauwers staat de 
veehouder voorop, we denken met hem/haar mee en doen er alles aan om te 
kunnen helpen. Middels één- of tweemaandelijkse bedrijfscontroles houden we 
nauw contact met de veehouder en zijn/haar bedrijf, en proberen we waar 
mogelijk te adviseren en ondersteunen. Tevens organiseren we cursusmiddagen 
voor de Herd-managers van grote bedrijven. Onze speerpunten hierbij zijn 
voeding, vruchtbaarheid, weerstand, uiergezondheid, klauwgezondheid en 
jongvee opfok. Bij al deze onderwerpen is preventie het sleutelwoord!  
 
Tevens biedt Dierenartsencombinatie ZuidOost een goede eerstelijns zorg aan 
voor uw paard. Het team bestaat uit vijf paardendierenartsen met ieder zijn eigen 
specialiteiten. U kunt bij ons terecht voor o.a. zieke paarden, vruchtbaarheids-
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begeleiding, vaccinaties, gebitsbehandelingen, kreupelheden en diverse (kleine) 
chirurgische ingrepen. Op locatie Stiphout bieden we ook tweedelijns zorg aan 
voor uw paard zoals röntgen, echo, chiropractie, tandextractie, etc. 
 
Binnen het team van DAC ZuidOost zijn ook drie laboranten werkzaam. In ons 
laboratorium worden bacteriologische en parasitaire onderzoeken, chemische 
bepalingen en serologisch onderzoek uitgevoerd op onder andere bloed, melk en 
mest.  
 
Voor meer informatie mag u altijd contact met ons opnemen! 
 

Hopelijk tot ziens.  
Namens het Team DAC ZuidOost, Lydie en Tom 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Varkens & Pluimvee BV   Herkauwers & Paarden BV 
Zeilbergsestraat 142    Griffier Corstensstraat 6 
5751 LP Deurne    5421HP Gemert  
+31 (0)493 35 24 22 (Ook Whatsapp)   +31 (0)493 35 24 27 (Ook Whatsapp)   
+31 (0)493 35 24 26 (apotheek)   +31 (0)493 35 24 28 (apotheek)  
varken@daczuidoost.nl   rundvee@daczuidoost.nl  
https://www.daczuidoost.nl/landbouwhuisdieren 
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Raad het plaatje? 
 
De vorige keer is het goede antwoord helaas, ook na het geven van een tip, niet 
geraden.  
 

Het is een foto van een schilderij in de maak van 
riviertje de Astense Aa bij De Berken in Vlierden. 
Misschien dat de plek nu wel herkend wordt…? 
 
 
 
 
 
 

 
 
Deze keer wederom kansen met een nieuwe Raad het plaatje. 
Wie staat er op onderstaande foto? 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Weet u het goede antwoord, stuur uw oplossing dan naar: 
Dirk Hoogendoorn  

E-mail: dirkennicolehoogendoorn@gmail.com 
Telefoon: 06-20449392 

We verloten een leuke prijs onder de goede inzenders! 
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Op de Boerderij bij Rinus van Mullekom: Jens en Giel Nooyen 
 
Hallo, wij zijn Giel (12 jaar) en Jens (10 
jaar) Nooijen, en wij wonen in 
Helenaveen. Wij vinden het leuk om 
bij onze buurman Rinus te helpen op 
de boerderij met koeien, jongvee en 
kalfjes. Het verzorgen van dieren 
vinden we erg leuk, voor de hobby 
houden we thuis kippen en hebben 
we een groentetuin. We eten onze 
eigen verse eieren en groentes.  

Rinus leert ons alles wat je 
moet doen bij de koeien van kalfje tot 
melkkoe. Rinus heeft voor ons 6 
belschblauwe kalfjes gekocht en deze 
hebben wij opgefokt tot grote koeien. 
Toen ze groot waren mochten wij ze 
verkopen en van het geld dat we 
overhielden hebben we weer nieuwe 
gekocht. Zo blijven we boeren! Het is 
leuk om op de boerderij te helpen met het verzorgen van de koeien en het 
bewerken van het land met de tractor. De koeien lopen buiten in de lente- en 
zomermaanden omdat Rinus weidemelk levert. Wij mogen de koeien uit de wei 
halen en Rinus helpen tijdens het melken. Ondertussen doen we het voer 
bijschuiven en boxen schoonmaken. Het is fijn om te zien hoe we voer maken, en 
het voedsel voor de koeien laten groeien op de akkers. Wat wij dan doen is de 
kalfjes en de koeien verzorgen en ook mee met de tractor op het land of op de 
boerderij helpen, maar je moet ook soms iets op de computer dingetjes doen zoals 
voerregistratie, kalfprogramma en melklijsten bekijken.  

Op de boerderij lopen ook katten en jonge kittens. Bij de kalfjes is 
natuurlijk het leukste, ze zijn nog klein en speels. Wat heb je nodig om kalfjes te 
verzorgen? Natuurlijk een kalfje, eerst biest (eerste moedermelk). En dan gewoon 
melk maar als ze in groepshokken zitten dan poedermelk. Wij geven de kleinere 
kalfjes eerst kalvermuesli en dan geven wij ze brok en na een tijdje geven wij ze 
ook maïs en wat gras. Maar je hebt ook stro nodig waar ze op kunnen liggen. Als 
ze wat groter worden dan moeten ze naar een groepshok met hun vriendjes die 
ongeveer net zo oud zijn. Als ze nog groter zijn dan moeten ze naar de jongvee 
stal daar hebben ze dan geen strooi meer maar liggen in ligboksen en daar doe je 
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dan zaagsel in en kunnen ze ook lekker liggen. En als ze dan bevrucht zijn door de 
stier of insiminator dan mogen ze eerst naar buiten en dan als ze 9 maanden 
drachtig zijn dan krijgen ze een kalfje en als ze dat kalfje gekregen hebben ze ook 
een uier en uit die uier komt melk.  

De koeien worden 2x per dag gemolken. De melk gaat naar de melkfabriek 
waarvan ze melk, boter, kaas en nog meer dingen maken. Met Rinus rijden we 
iedere zaterdag naar een collega-boer om koffie te drinken en kijken wat andere 
boeren op de akkers aan het doen zijn. Hoe de gewassen groeien en geoogst 
worden. 

Door alles wat we van Rinus hebben geleerd over het boerenleven, willen 
wij als we later groot zijn ook iets doen met koeien en tractors op de boerderij.  

 
Houdoe, groetjes Giel en Jens! 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Wil jij ook wat vertellen over de boerderij van je ouders, opa en oma, buren of kennissen?  
Of weet je iemand die je aan zou willen melden? Dat vinden wij leuk! Meld je aan via 

redactiedeploeg@gmail.com 
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Kerstrecept: Tartelette met Oesterzwammen 
 
Van Oesterzwammenkwekerij Van Lieshout: 
 
𝙸𝚗𝚐𝚛𝚎𝚍𝚒ë𝚗𝚝𝚎𝚗: 
𝟺 𝚙𝚕𝚊𝚔𝚓𝚎𝚜 𝚋𝚕𝚊𝚍𝚎𝚛𝚍𝚎𝚎𝚐  
𝟸𝟶𝟶 𝚐𝚛 𝚘𝚎𝚜𝚝𝚎𝚛𝚣𝚠𝚊𝚖𝚖𝚎𝚗  
𝟸𝟶𝟶 𝚐𝚛 𝚜𝚙𝚎𝚔𝚓𝚎𝚜  
𝟷 𝚕𝚎𝚗𝚝𝚎𝚞𝚒  
𝟷𝟸𝟻 𝚐𝚛 𝚛𝚒𝚌𝚘𝚝𝚝𝚊  
𝟽𝟻 𝚐𝚛 𝚐𝚎𝚛𝚊𝚜𝚙𝚝𝚎 𝚔𝚊𝚊𝚜  
𝟸 𝚎𝚒𝚎𝚛𝚎𝚗  
𝟹 𝚔𝚗𝚘𝚏𝚕𝚘𝚘𝚔𝚝𝚎𝚗𝚎𝚗  
𝙸𝚝𝚊𝚕𝚒𝚊𝚊𝚗𝚜𝚎 𝚔𝚛𝚞𝚒𝚍𝚎𝚗  
𝚉𝚎𝚎𝚣𝚘𝚞𝚝  
 
 

 
1) 𝙾𝚗𝚝𝚍𝚘𝚘𝚒 𝚑𝚎𝚝 𝚋𝚕𝚊𝚍𝚎𝚛𝚍𝚎𝚎𝚐.  
2) 𝙱𝚊𝚔 𝚍𝚎 𝚘𝚎𝚜𝚝𝚎𝚛𝚣𝚠𝚊𝚖𝚖𝚎𝚗 𝚖𝚎𝚝 𝚍𝚎 𝚔𝚗𝚘𝚏𝚕𝚘𝚘𝚔 𝚝𝚘𝚝 𝚑𝚎𝚝 𝚖𝚎𝚎𝚜𝚝𝚎 𝚟𝚘𝚌𝚑𝚝 𝚒𝚜 

𝚟𝚎𝚛𝚍𝚊𝚖𝚙𝚝.  
3) 𝚅𝚘𝚎𝚐 𝚍𝚎 𝚕𝚎𝚗𝚝𝚎𝚞𝚒 𝚝𝚘𝚎 𝚎𝚗 𝚣𝚎𝚝 𝚍𝚎 𝚙𝚊𝚗 𝚟𝚊𝚗 𝚑𝚎𝚝 𝚟𝚞𝚞𝚛 𝚊𝚏.  
4) 𝙱𝚊𝚔 𝚍𝚎 𝚜𝚙𝚎𝚔𝚓𝚎𝚜 𝚞𝚒𝚝. 
5) 𝚅𝚎𝚝 𝚍𝚎 𝚟𝚘𝚛𝚖𝚙𝚓𝚎𝚜 𝚒𝚗, 𝚋𝚎𝚔𝚕𝚎𝚎𝚍 𝚣𝚎 𝚖𝚎𝚝 𝚋𝚕𝚊𝚍𝚎𝚛𝚍𝚎𝚎𝚐 𝚎𝚗 𝚙𝚛𝚒𝚔 𝚐𝚊𝚊𝚝𝚓𝚎𝚜 

𝚒𝚗 𝚍𝚎 𝚋𝚘𝚍𝚎𝚖.  
6) 𝙼𝚎𝚗𝚐 𝚍𝚎 𝚛𝚒𝚌𝚘𝚝𝚝𝚊 𝚖𝚎𝚝 𝚍𝚎 𝚎𝚒𝚎𝚛𝚎𝚗, 𝚟𝚘𝚎𝚐 𝚍𝚎 𝚒𝚝𝚊𝚕𝚒𝚊𝚊𝚗𝚜𝚎 𝚔𝚛𝚞𝚒𝚍𝚎𝚗, 

𝚣𝚎𝚎𝚣𝚘𝚞𝚝 𝚎𝚗 𝚎𝚎𝚗 𝚋𝚎𝚎𝚝𝚓𝚎 𝚠𝚊𝚝𝚎𝚛 𝚝𝚘𝚎.  
7) 𝚁𝚘𝚎𝚛 𝚍𝚎 𝚜𝚙𝚎𝚔𝚓𝚎𝚜 𝚎𝚗 𝚍𝚎 𝚔𝚊𝚊𝚜 𝚍𝚘𝚘𝚛 𝚑𝚎𝚝 𝚐𝚎𝚑𝚎𝚎𝚕. 
8) 𝚅𝚞𝚕 𝚍𝚎 𝚟𝚘𝚛𝚖𝚙𝚓𝚎𝚜 𝚖𝚎𝚝 𝚑𝚎𝚝 𝚛𝚒𝚌𝚘𝚝𝚝𝚊𝚖𝚎𝚗𝚐𝚜𝚎𝚕.  
9) 𝚉𝚎𝚝 𝚣𝚎 𝟸𝟶 𝚖𝚒𝚗 𝚒𝚗 𝚍𝚎 𝚟𝚘𝚘𝚛𝚟𝚎𝚛𝚠𝚊𝚛𝚖𝚍𝚎 𝚘𝚟𝚎𝚗 𝚟𝚊𝚗 𝟸𝟶𝟶 𝚐𝚛𝚊𝚍𝚎𝚗 

𝙲𝚎𝚕𝚜𝚒𝚞𝚜. 
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Eet smakelijk! 
 
 
 
 
 
 
 
Wees de 
moederaarde en 
deel je vruchten ~ 
 
Hannie van 
Leeuwen 
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Hartenboer terug in de tijd: de eerste column  
Autobiografisch 
 
Om privacy redenen zijn namen in dit artikel gefingeerd 
(verzonnen voor mensen die moeite met een stukje ABN hebben). 
Immers onderstaand relaas is ECHT gebeurd… helaas! 
 
Om acht uur stipt springt Harry op zijn fiets. Hij was die avond al wat eerder 
begonnen met melken om toch vooral maar op tijd klaar te zijn. Klaar te zijn!? 
Waarvoor? Voor de reünie natuurlijk! 
Een week of zes geleden kreeg hij een enveloppe met uitnodiging in de bus van 
zijn oud klasgenoot Hans. Hij was het bestaan van Hans alweer lang vergeten, net 
zoals van de meesten van toen. Maar al mijmerend herinnerde hij zich Hans weer. 
Het was die wat onbehouwen jongen die elke dag met zijn Kreidler het schoolplein 
onveilig maakte. Hij kwam bovendien uit het verre Limburg en was dus volstrekt 
onverstaanbaar. Het was de tijd van de lagere landbouwschool in Deurne. 
Frunnikend met de kaart in zijn hand begon het voor Harry nu weer allemaal te 
dagen. De klasgenootjes van toen, dik 42 jaar terug. De brommers, spijkerjasjes, 
de eerste gedraaide shag. En dan natuurlijk de leraren: weinig goei, de meesten 
koi… Tenminste zo dacht hij er toen over. En het stagelopen. De praktijkweken 
niet te vergeten, Oenkerk, Horst, Schoondijke. En met die praktijkweken ‘t eerste 
bier… heul veul bier. 
                                                                                                                                                                 
En dus op de fiets richting ‘Dennelucht’ alwaar de happening zou plaatsvinden. 
Hoe zouden ze er uit zien, wat doen ze tegenwoordig? En de leraren, hoe zou het 
hun vergaan? Allemaal gedachten die door zijn hoofd gaan. Hadden we toen ook 
niet eens een klassefuif georganiseerd? Harry kan er nu, na al die tijd, om lachen. 
Daar moesten ook wel 42 jaar overheen gaan… daarom 42 jaar terug in de tijd! 
 
1978: Harrieke fietst met zijn ‘meid’ richting Liessel alwaar het fuifhok is. Zijn 
‘meid’ is niet echt zijn meid maar een vriendinnetje van zijn oudere zus.                                                     
‘We houden een fuif en iedereen neemt z’n meid mee’, schreeuwde het 
organisatiecomité de klas toe. Natuurlijk waren er nog weinigen die het genoegen 
van een meid mochten ervaren, maar men hield wijselijk zijn mond. Dat moest 
ook wel gezien de indrukwekkende verhalen die menigeen op het schoolplein 
rondstrooide over meiden, vrijen en meer van dat.  
Harry had dus een probleem: ‘Hoe moet dè naw?’ ‘Dan gao ik toch mee!’, opperde 
Yvonne. Harry schrok ervan. ‘Wil de ge dè doen?’ Yvonne knikte heftig van JA.                                    
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Yvonne, potverdikke, dat was nog eens een meid. Zoals gezegd, ze was het 
vriendinnetje van Harry’s oudere zus. Harry was 15, Yvonne was vééél ouder. Al 
17… tenminste bijna!  Er waren nachten dat ze niet voor tweeën thuiskwam. Maar 
bovendien, d’r zat alles op en aan. Onze Lieve Heer had bij het scheppen van 
Yvonne, echt een hele goeie dag! En dus met Yvonne richting Liessel. Harry maakte 
op de fiets thuis ingestudeerde grapjes en Yvonne vond het allemaal even leuk. 
Hij speelde quasi nonchalant met zijn fietsbel, zodat iedereen hun tweeën kon 
zien.    
 
Natuurlijk kwamen ze een uurtje te laat het fuifhok binnen, dat was immers wel 
zo stoer. In het fuifhok hing een echte pubersfeer. Aan de kant zaten meisjes van 
de Deurnese ponyclub, die waren uitgenodigd bij gebrek aan ‘meiden’ van de 
jongens. Ze keken wat gedwee en nipten aan een glaasje sinas of zelfs voorzichtig 
aan een sneeuwwitje. De jongens daarentegen gooiden de flessen Bavaria 
moeiteloos achterover… tenminste die indruk probeerden ze te geven.  
En toen kwam Harry binnen, maar belangrijker…YVONNE! Wat een entree. De 
ponyclub-meisjes bekeken haar met een blik van afgunst en nijd, zoals alleen 
vrouwen dit kunnen. De jongens daarentegen waren een stuk positiever. Met 
ogen als bierviltjes zo groot en met open mond werd Yvonne aangestaard. 
Ongegeneerd gingen hun ogen van kop naar teen en vooral naar ALLES wat daar 
tussen zat. Yvonne liep naar de bar, draaide ondertussen een shaggie en nam in 
dezelfde moeite een flink teug Bavaria. Als ‘strontvliegen’ kwamen Harry’s 
klasgenootjes om Yvonne staan… en om Harry natuurlijk. Het was toch immers 
zijn ‘meid’! U begrijpt mijn beste lezers, als Yvonne de koningin van deze fuif was, 
dan was Harry toch zeker wel de prins. Er werd hem bier aangereikt, shag voor 
hem gedraaid. Kortom: iedereen wilde wel vriend zijn met iemand die zo’n meid 
had.  
 
De avond vorderde en Harry’s ster rees en rees. Nu zou hij voor altijd DE HELD van 
3LC zijn. Hij genoot zo van alle aandacht dat ie allang niet meer aan Yvonne dacht. 
‘Dè regel ik wel as we naor hois fietsen’ dacht ie in zijn arrogante hoogmoed. Maar 
u kent het spreekwoord beste lezers: hoogmoed komt voor de val!  
En terwijl Harry bezig is met het vertellen van het zoveelste sterke verhaal wordt 
er op zijn schouder getikt. Het is Hans, de wat onbehouwen Limburger. Hij voelt 
wat koud aan alsof hij net van buiten komt. ‘Harry sorry… sorry…’ stamelt Hans in 
zijn best verstaanbare Nederlands. Hij vervolgt: ‘Harry ik moet wa zegge…’. ‘Zeg ’t 
dan Hans’, reageert Harry wat stekelig. Het blijft even stil, dan vervolgt de 
Limburger: ‘Ik hoop dè ge nie hil kwaod bent... maar ik heb zojuist mi Yvonne 
buiten gestaon!’. Er valt een stilte in het fuifhok, zodat Hans het nodig vindt om 
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dit pijnlijke nieuws nog eens te herhalen. Harry hapt naar adem, hij twijfelt… wat 
te doen. Schelden? Hem neer slaan? Dit laatste is geen optie, gezien de kop 
kleinere lengte van Harry tegen deze noeste Limburger. ‘Euuh… euh…’ stamelt 
Harry. ‘Euh… en waor is Yvonne naw dan?’. ‘Ooh…’, vervolgt Hans, ‘Die sti naw mi 
Johan Verbaarschot te vrijen!’ 
  
Zijn mede-klasgenootjes, die volop konden mee genieten van Hans zijn 
ontboezemingen, kijken Harry met wat medelijden aan. Een enkeling geeft hem 
nog een welgemeend schouderklopje. Al snel wordt de kring rond Harry kleiner 
en kleiner, totdat ie helemaal alleen in een hoekje staat. Zelfs de ponyclub-meisjes 
willen later op DIE avond niet meer met Harry gezien worden… 
 

Groeten van uw Hartenboer 
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Hoe gaat het verder met De Ploeg? 
 
 
Het is ons allen inmiddels bekend dat ZLTO-afdeling Deurne in het voorjaar van 
2022 gaat fuseren met de afdelingen Asten, Someren en Mierlo-Helmond. 
Wij hebben met de redactie, het bestuur en de bestuursleden uit de andere 
afdelingen besloten ons best ervoor te doen om het ledenblad ‘De Ploeg’ te blijven 
behouden.  
 
In de digitale wereld van vandaag denken wij dat velen van ons het prettig vinden 
om het boekje van en voor onze leden, gewoon in de hand aan de keukentafel of 
op de bank te kunnen blijven lezen. 
 
Deze editie is de laatste specifiek van en voor Deurne. Wij willen graag de 
volgende editie vanuit de ‘nieuwe afdeling’ invullen. In het nieuwe jaar gaan er 
dan ook mensen vanuit de andere afdelingen aansluiten bij de redactie en zullen 
we bekijken hoe we als redactieteam verder gaan. Omdat dit vanzelfsprekend 
even tijd nodig heeft, zal de eerstvolgende editie later in de bus vallen dan u van 
ons gewend bent. Het streven is nu dat medio juni 2022 de eerste ‘nieuwe Ploeg’ 
gaat verschijnen. 
 
De adverteerders zullen wij tijdig informeren over de invulling en de tarieven voor 
de advertenties. Het gebied wordt groter en er komt een hogere oplage, dus wij 
hopen dat alle adverteerders ons willen blijven ondersteunen met hun bijdragen. 
Zonder hen gaat het gewoonweg niet lukken om het boekje gemaakt, gedrukt en 
gepost te krijgen! 
 
Mochten er vragen of opmerkingen zijn, neem dan gerust contact op met een van 
de redactieleden. 
 
Wij zien ernaar uit om verder te gaan in een groter gebied, met nieuwe mensen, 
en hopelijk nog veel leuke en informatieve edities!  
 

Namens de redactie, Carola van de Beek  
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Gedicht van Antoinette:
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De redactie van De Ploeg wenst u 
gezellige Kerstdagen en een gelukkig 2022 toe! 

Carola, Dirk, Karin, Lins, Marielle 
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